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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egyre kevesebb gyermek születik és a teljes 
termékenységi arányszám is csökkent - működik a kormány családpolitikája? II." 

Tisztelt Miniszter Úr

A K/6578. számú írásbeli kérdésemben hivatkoztam a  Központi Statisztikai Hivatal (KSH) 2023.
december  18-án  közzétett,  2023  novemberére  vonatkozó  Népmozgalom  Gyorstájékoztatójára,
amely számos ponton romló demográfiai tendenciákról számolt be. A kérdésemre adott K/6578/1.
számú válaszában Vitályos Eszter államtitkár felhívta a figyelmem arra, hogy nem egy teljes év
statisztikai  adataiból  vontam  le  következtetéseket.  Most  viszont  megjelent  a  KSH  friss
Népmozgalmi  Gyorstájékoztatója
(elérhető: https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/nep/nep2312.html), amely a teljes 2023-as évet is
vizsgálja már. A kiadvány megállapításai alátámasztják a korábbi kérdésemben megfogalmazottakat
és cáfolják Vitályos Eszter államtitkárt. 

A KSH azt közölte többek között, hogy 2023-ban "85 200 gyermek jött világra, 3,7%-kal, 3291-
gyel kevesebb mint az előző évben", illetve "a teljes termékenységi arányszám 1 nőre becsült értéke
1,50,  ami egy évvel  korábban 1,52 volt".  Kiemelték még a házasságkötések számának jelentős
csökkenését,  továbbá  azt  is,  hogy  "a  nemzetközi  vándorlás  pozitív  egyenlege  mérsékelte  a
természetes  fogyásból  eredő  népességcsökkenést".  Utóbbi  megállapítás  feszültséget  keltő
konsztrasztban áll a kormány migrációval kapcsolatos politikájával. 

A fentiekkel  kapcsolatban  a  következő  kérdéseket  teszem fel,  részben  megismételve  a  korábbi
kérdéseimet, amelyek ismét igazolást nyertek sajnos a KSH legfrissebb számai szerint is: 

• Mivel magyarázza a kormány, hogy egyre kevesebb gyermek jön a világra és a teljes 
termékenységi arányszám is csökkent?

• Hatásosnak gondolják-e a számok tükrében a kormány családpolitikáját? 



• Mi az oka a csökkenésnek, romló tendenciának? 
• Változtatnak-e a kormány családpolitikáján?  
• Tudatos kormányzati politika-e, hogy a migrációval csökkentsék Magyarország 

népességének természetes fogyásából eredő csökkenését?
Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2024. január 26.
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